



UNEP in West Asia

NEWSLETTER

December 2013



- UAE to host the First Global Conference on the United Nations' Partnership for Action on Green Economy (PAGE)
- Preparations for Zayed International Prize for the Environment begin
- UNEP launches the Arab region Atlas of Our Changing Environment
- UNEP and The League of Arab States to strengthen cooperation to address environmental issues in the Arab region
- Youth are the driving force to meet future sustainable development goals
- CITES Parties discuss the establishment of a West Asian Wildlife Enforcement Network
- Launch of the Arab Millennium Ecosystem Assessment synthesis report
- Five monitoring stations track air quality in Lebanon
- Arab Regional Consultative Meeting highlights Sustainable Development Goals (SDGs)
- Major Groups and Stakeholders meet in Amman to discuss the Post 2015 Development Agenda

I. GOOD TO KNOW



UAE to host The First Global Conference on the United Nations' Partnership for Action on Green Economy (PAGE)

الإمارات تتهياً لاستضافة مؤتمر الأمم المتحدة العالمي الأول للمشاركة من أجل اقتصاد أخضر



The United Arab Emirates which represents the will, vision and ambition for sustainable future continues to lead the way in green initiatives and practices, as it was officially announced the host of the first "Global Conference on the United Nations' Partnership for Action on Green Economy (PAGE)" which will take place on 4-5 March 2014, in Dubai.

Over than 500 prominent participants including world leaders, corporations, scientists and researchers are expected to attend the inaugural conference of "PAGE", which is a response to the outcome document of the UN Conference on Sustainable Development (Rio+20), launched by four UN agencies with the aim to support 30 countries in building national green economy strategies and policies.

On this occasion, HE Dr. Rached Ahmad Bin Fahad, the Minister of Environment and Water said: "We, in the UAE are already green, and having such a conference is a testimony of the UAE's progress. Having this conference will support the UN's efforts and it is for us to learn from other countries".

Furthermore, the Under-Secretary General and UNEP's Executive Director, Mr. Achim Steiner added that: "We are looking forward to this first global conference being the premier platform in which leaders, pioneers, practitioners, policymakers and ministers will come together to assess how successful these policies are, and which could likely be replicable in other countries."

تمثل دولة الإمارات العربية المتحدة، الإرادة والرؤية والطموح لبلوغ مستقبل مستدام، اذ ما برحت الرائدة في المبادرات والممارسات الخضراء، خاصة بعدما أعلنت الإمارات رسمياً البلد المضيف لهؤتمر الأمم المتحدة العالمي الأول "للمشاركة من أجل اقتصاد أخضر" والذي سيعقد في 4-5 آذار مارس 2014، في دبي.

ومن المتوقع ، ان يحضر المؤتمر الأول أكثر من 500 مشارك من الشخصيات البارزة بما في ذلك قادة العالم والشركات والعلماء والباحثون. ويجدر بالذكر ان "المشاركة من أجل اقتصاد أخضر" هي احدى نتائج قمة ريو+20، اطلقتها اربع منظمات تابعة للأمم المتحدة بهدف مساعدة ثلاثين دولة لوضع استراتيجيات وسياسات لبناء اقتصاد أخضر على الصعيد الوطني.

وفي هذه المناسبة، قال معالي الدكتور راشد أحمد بن فهد ، وزير البيئة والمياه: "اتجاهاتنا في دولة الإمارات العربية المتحدة هي دائماً خضراء، وان استضافتنا لهذا المؤتمر هو دليل على التقدم الذي أحرزته دولة الإمارات العربية المتحدة في هذا المجال، ودعم لجهود الأمم المتحدة وفرصة للاطلاع على تجارب بلدان أخرى".

ومن جانبه، اضاف وكيل الأمين العام والمدير التنفيذي لبرنامج الأمم المتحدة للبيئة، السيد أكيم شتاينر: " نحن نتطلع إلى هذا المؤتمر العالمي الأول كمنصة يلتقي من خلالها القادة، الرواد والخبراء، وواضعي السياسات والوزراء من أجل تقييم مدى نجاح السياسات ذات الصلة، والتي يمكن تكرارها وتطبيقها في بلدان أخرى".

I. GOOD TO KNOW

Preparations for Zayed International Prize for the Environment begin



His Highness Sheikh Mohamed Bin Rashid Al Maktoum, UAE Vice-President and Prime Minister, Ruler of Dubai, received the jury members, in run-up to Zayed International Prize for the Environment 2014.

The world's most prestigious environment prizes founded by H.H. Sheikh Mohammad Bin Rashid Al Maktoum, is worth US\$ 1 million, divided into three categories: Global Leadership for the Environment, Scientific and Technological Achievement in Environment, Environmental Action Leading to Positive Change in Society.

His Highness Sheikh Mohammed affirmed during the meeting with the jury his confidence in the wisdom and knowledge of the jury who selects nominees based on the consideration of their efficiency and the constructive roles they play in preserving the environment both locally and internationally. Previous Global Leadership winners have been heads of state, distinguished scientists, and prestigious scientific institutions.

The jury of the Zayed International Prize for the Environment is chaired by Dr. Klaus Toepfer, former Executive Director of UNEP, and its members include, among others, Achim Steiner, Under-Secretary-General of United Nations and Executive Director of United Nations Environment Programme (UNEP). The Technical Advisory Committee submitted over than 60 nominations to the jury which will announce the three winners in January.

بدء التحضيرات لجائزة زايد الدولية للبيئة

استقبل صاحب السمو الشيخ محمد بن راشد آل مكتوم، نائب رئيس الدولة ورئيس الوزراء وحاكم امارة دبي، أعضاء لجنة التحكيم في سياق التحضيرات لجائزة زايد الدولية للبيئة لعام 2014.

وتوازي قيمة هذه الجائزة المرموقة على الصعيد العالمي والتي أسسها سمو الشيخ محمد بن راشد آل مكتوم، المليون دولار أمريكي موزعة على ثلاث فئات: الريادة العالمية للبيئة، الانجاز العلمي والتقني في البيئة، العمل البيئي الذي يساهم بتغيير ايجابي في المجتمع.

وأكد صاحب السمو الشيخ محمد خلال الاجتماع، على ثقته بالحكمة والامكانيات العلمية العالية التي تتمتع بها لجنة التحكيم التي ستختار المرشحين بناءً على كفاءاتهم والور البناء الذي يلعبونه للحفاظ على البيئة على الصعيدين المحلي والدولي. ويذكر بانه كان قد فاز بالجائزة عدد من رؤساء الدول والعلماء المتميزين والمؤسسات العلمية المرموقة.

ويترأس لجنة تحكيم جائزة زايد الدولية للبيئة الدكتور كلاوس توففر، المدير التنفيذي السابق لبرنامج الأمم المتحدة للبيئة، ومن ابرز اعضائها، السيد أخم شتاينر، وكيل الأمين العام والمدير التنفيذي لبرنامج الأمم المتحدة للبيئة الحالي. هذا وقد رشحت اللجنة الفنية اكثر من ستين مرشحا للجنة التحكيم التي ستعلن الفائزين الثلاث في كانون الثاني/ يناير المقبل.

I. GOOD TO KNOW

UNEP launches the Arab region Atlas of Our Changing Environment

برنامج الأمم المتحدة للبيئة يطلق أطلس المنطقة العربية لبيئتنا المتغيرة



The United Nations Environment Programme (UNEP) and the Abu Dhabi Global Environmental Data Initiative (AGEDI), supported by the Environment Agency – Abu Dhabi (EAD) released *The Arab Region: Atlas of Our Changing Environment*. The Atlas examines the environmental change that has taken place at more than 80 locations across the Arab region, using a combination of on-the-ground photographs, current and historical satellite images, with a narrative based on extensive scientific evidence.

“Before-and-after” studies in the atlas clearly demonstrate the pace of development in the region, offering compelling examples of wide-ranging environmental change, including land use change, urban growth, degradation of marine and coastal areas, altered hydrology and shrinking water bodies, loss of habitats and impacts of climate change.

The Atlas images serve to highlight the distinctive environmental circumstances and challenges faced in the Arab region, from limited freshwater resources, rapid urbanization, depletion of natural resources, and the vulnerability of many Arab settlements to environmental risks and natural disasters. For example, water scarcity is a key environmental issue in 19 of the 22 countries. Very low and highly variable annual rainfall makes the region particularly vulnerable to climate change impacts, and per-capita water availability is expected to halve by 2050. Coupled with increases in temperature, these changes will intensify pressure on natural and physical systems.

كشفت "أطلس المنطقة العربية لبيئتنا المتغيرة" الذي صدر عن برنامج الأمم المتحدة للبيئة (يونيب) ومبادرة أبوظبي العالمية للبيانات البيئية بدعم من هيئة البيئة – أبوظبي، عن التغيرات التي طرأت على أكثر من ثمانين موقعا في المنطقة العربية، مستخدما مجموعة من الصور الفوتوغرافية وصور معاصرة أخرى تاريخية التقطت عبر الأقمار الصناعية والروايات التي تستند على أدلة علمية موثقة.

ويهدف الأطلس، الذي يعتبر الأول من نوعه في المنطقة، إلى توفير المعلومات ورفع مستوى الوعي لدى الجمهور وصناع القرار على حد سواء حول التغيرات البيئية في منطقتنا العربية. وبينما يشير الأطلس إلى التحديات المعاصرة، يقدم منهجا واضحا للسير قدما نحو تعزيز الأسس التكنولوجية وتحسين الأمن الغذائي.

ومن أهم ميزات هذا الأطلس هو استخدام الصور المزدوجة الملتقطة عبر الأقمار الصناعية لإظهار التغيرات التي طرأت على المواقع عبر الزمن. وتظهر بوضوح هذه الدراسات التي تتناول حالة المواقع "قبل وبعد"، وتيرة النمو في المنطقة العربية بالاعتماد على عدد من الأمثلة والنماذج حول التغيرات البيئية على نطاق واسع بما في ذلك استخدام الأراضي، والنمو الحضري، وتدهور المناطق البحرية والساحلية، والتغير الهيدرولوجي وتقلص مساحة وكمية المياه، وخسارة الموائل وتأثير تغير المناخ على الحياة بشكل عام.

لمزيد من المعلومات:

For more information:

<http://na.unep.net/atlas/viewAtlasBookWithID.php?atlasID=2447>

<http://na.unep.net/atlas/viewAtlasBookWithID.php?atlasID=2447>



I. GOOD TO KNOW

UNEP and The League of Arab States to strengthen cooperation to address environmental issues in the Arab region



Appreciating the green initiatives which have been steadily mushrooming in the Arab Region, the United Nations Assistant Secretary-General and UNEP Deputy Executive Director, Mr. Ibrahim Thiaw, said UNEP and the League of Arab States (LAS) will work together to ensure adequate response to environmental priorities of the Arab Region.

Mr. Thiaw, on behalf of UNEP's Executive Director, Mr. Achim Steiner addressed the 25th session of the Council of Arab Ministers Responsible for the Environment, held at the Headquarters of LAS on 7 November 2013. Mr. Thiaw reiterated that UNEP will work with LAS to strengthen institutional mechanisms for cooperation between the two organizations, to provide quality policy services and technical support. It is to be noted that cooperation between UNEP and LAS started in the early 80th and has been growing ever since. In following up to the recommendations of CAMRE to renew the Memorandum of Understanding, the Director of the Department of Environment, Housing and Water Resources in LAS, Mr. Jamal Jaballah visited UNEP's Regional office for West Asia (ROWA) in Bahrain. Mr. Jaballah and UNEP-ROWA agreed on the areas of cooperation, joint activities and future plans.

Opening Remarks by Mr. Ibrahim Thiaw at the 25th Session of CAMRE available on: <http://www.unep.org/NewsCentre/default.aspx?DocumentID=2754&ArticleID=9692>

A special article on the 25th session of CAMRE and the cooperation between UNEP and LAS will be published in the upcoming newsletter.

برنامج الامم المتحدة للبيئة وجامعة الدول العربية يعززان التعاون لمعالجة قضايا بيئية في الوطن العربي

أشاد مساعد الأمين العام للأمم المتحدة ونائب المدير التنفيذي لبرنامج الأمم المتحدة للبيئة، السيد ابراهيم ثياو بالمبادرات الخضراء التي تنمو ببطراد في المنطقة العربية، مؤكداً على اهمية توثيق اواصر التعاون بين برنامج الأمم المتحدة للبيئة وجامعة الدول العربية لضمان الاستجابة المناسبة للأولويات البيئية في المنطقة العربية. وقد تحدث السيد ثياو بالإنبابة عن المدير التنفيذي لبرنامج الأمم المتحدة للبيئة، السيد أقيم شتاينر خلال الدورة الخامسة والعشرين لمجلس الوزراء العرب المسؤولين عن شؤون البيئة، التي عقدت في المقر العام لجامعة الدول العربية، في السابع من شهر تشرين الثاني/نوفمبر. وقد أشار السيد ثياو الى ان برنامج الأمم المتحدة للبيئة سوف يعمل مع جامعة الدول العربية لتعزيز الآليات المؤسسية للتعاون بين المنظمين، بهدف توفير الخدمات ذو الجودة وتقديم الدعم الفني. ومن الجدير ذكره ان التعاون بين برنامج الأمم المتحدة للبيئة وجامعة الدول العربية بدأ في مطلع الثمانينات، وهو من ذلك الحين في نمو مستمر. وبناءً على توصيات مجلس الوزراء العرب المسؤولين عن شؤون البيئة لتجديد مسودة التفاهم، قام مدير إدارة البيئة والسكان والموارد المائية في جامعة الدول العربية، السيد جمال الدين جاب الله بزيارة مكتب برنامج الأمم المتحدة للبيئة الاقليمي لغرب آسيا في البحرين. وقد تم الاتفاق بين الطرفين على مجالات التعاون، والأنشطة المشتركة، والخطط المستقبلية.

سوف تخصص مقالة عن الدورة الخامسة والعشرين وعن التعاون بين برنامج الامم المتحدة للبيئة وجامعة الدول العربية في العدد المقبل.

I. GOOD TO KNOW

Youth are the driving force to meet sustainable development goals



Experts from UNEP and the General Organization for Youth and Sports in Bahrain joined forces to discuss ways to engage and involve young people of the West Asia region in the sustainable development process.

Young people from across the region took part in the meeting entitled “Innovative Youth for Sustainable Future”, which sought to promote the role of young people in improving healthcare, preventing environmental degradation and creating green job opportunities.

The debate emphasized how young people, nurtured in a world of technological innovation, can be the driving force to meet future sustainable development goals. The youth gathering was a platform to call on leaders to support innovation and technology as means to advance broader development, drive positive change and bring citizens closer to their governments.

In addition, the participants in the meeting urged the international community and the decision-makers to provide more flexible, dynamic and open means of governing, in order to reach more people than previously possible. They emphasized that the key to a successful development paradigm will be innovation and education systems that equip students with not only the theoretical knowledge, but a practical mix of marketable, innovative and relevant skills that are needed to compete in the global digital economy.

الشباب القوة الدافعة لتحقيق تنمية مستدامة

نظّم خبراء من برنامج الأمم المتحدة للبيئة والهيئة العامة للشباب والرياضة في مملكة البحرين الاجتماع الاقليمي للبحث في النهج التي من شأنها إشراك شباب منطقة غرب آسيا في عملية التنمية المستدامة.

وقد شارك شباب من عدة دول في غرب آسيا في الاجتماع الذي حمل عنوان "شباب مبدع من أجل مستقبل مستدام" بهدف تسليط الضوء على كيفية تعزيز دور الشباب في تحسين الرعاية الصحية، والحدّ من التدهور البيئي و خلق فرص العمل الخضراء .

كما تناول اللقاء قدرة الشباب الذين يواكبون بدقة عالم الابتكار التكنولوجي على تحقيق أهداف التنمية المستدامة باعتبارهم القوى الدافعة في هذا المجال. واعتبر المشاركين ان الاجتماع فرصة لدعوة قادة لدعم الابتكار والتكنولوجيا كأحد الاساليب الأكثر فعالية لدفع عجلة التنمية على نطاق واسع، والمساهمة بالتالي في التغيير الإيجابي من اجل تضيق الهوة التي تفصل الحكومات عن شعوبها.

بالإضافة إلى ذلك، حث المشاركون المجتمع الدولي وصناع القرار على توفير مناهج حوكمة أكثر انفتاحاً ومرونة من أجل بلوغ عدد أكبر من الأشخاص، مؤكدين على أن سرّ نجاح أي نموذج للتنمية يكمن في الابتكار والتعليم وتزويد الطلاب ليس بالمعرفة النظرية فحسب، بل طالبوا بان يكون هناك دمج بين المعارف والممارسات التي تركز على الابداع ومهارات التسويق اللازمة للمنافسة ضمن الاقتصاد العالمي الذي يركز على التكنولوجيا الرقمية.

II. UNEP ON THE GROUND

CITES Parties discuss the establishment of a West Asian Wildlife Enforcement Network



During a workshop organized at the request of the Convention on International Trade in Endangered Species of Wild Fauna and Flora (CITES) Parties of West Asia, a process was agreed on strengthening regional cooperation in the fight against wildlife crime. The CITES parties discussed the need for and feasibility of establishing a regional network to coordinate the enforcement of laws that regulate trade in wildlife and to share intelligence.

The workshop was held with the participation of CITES implementation and law enforcement representatives from Bahrain, Jordan, Kuwait, Lebanon, Oman, Qatar, Saudi Arabia and the United Arab Emirates. The CITES parties elected a task force, inclusive of four countries, to prepare a proposal on the mechanism to establish a regional network to combat wildlife crime in West Asia, for consideration by each government.

The meeting was organized jointly by the Environment Public Authority of Kuwait, the CITES Secretariat and the West Asia Regional Office of the UN Environment Programme (UNEP-ROWA), with the financial support of the European Commission.

Read more:

<http://biodiversity-l.iisd.org/news/cites-parties-discuss-the-establishment-of-a-west-asian-wildlife-enforcement-network/>

الاطراف في سايتس يناقشون انشاء شبكة انفاذ للحياة البرية في غرب آسيا

خلال الورشة التي أقيمت بطلب من الاعضاء في اتفاقية سايتس الخاصة بالاتجار في الأنواع المهددة بالانقراض من الحيوانات والنباتات البرية في غرب آسيا، تم الاتفاق على عملية تعزيز التعاون الإقليمي في مكافحة الجرائم المتعلقة بالحياة الفطرية. وقد ناقش أعضاء اتفاقية السايتس خلال هذه الورشة ضرورة إنشاء شبكة إقليمية للتنسيق على إنفاذ القوانين التي تنظم الاتجار في الحياة الفطرية وتبادل المعلومات الخاصة بهذه القوانين.

عقدت ورشة العمل بمشاركة الممثلين والمنفذين لقوانين معاهدة سايتس من البحرين والأردن والكويت ولبنان وعمان وقطر والمملكة العربية السعودية والإمارات العربية المتحدة. وقد أنتخب المشاركون فريق عمل مؤلف من أربعة بلدان للإعداد الاقتراح بشأن آلية للإعداد لشبكة إقليمية لمكافحة جرائم الحياة الفطرية في غرب آسيا، للنظر بها من قبل كل حكومة.

ورشة العمل نظمت من قبل الهيئة العامة للبيئة في الكويت وسكرتارية السايتس والمكتب الإقليمي لغرب آسيا لبرنامج الأمم المتحدة للبيئة بتمويل من الاتحاد الأوروبي.



II. UNEP ON THE GROUND

Launch of the Arab Millennium Ecosystem Assessment synthesis report

إطلاق التقرير التجميحي للافية الخاص بتقييم النظم الإيكولوجية للمنطقة العربية



The Arab Millennium Ecosystem Assessment synthesis report launched at the headquarters of the League of Arab States in Cairo.

Mr. Ibrahim Thiaw, UNEP Deputy Executive Director had given the launch speech of the report during the 25th session of the Council of Arab Ministers Responsible for the Environment (CAMRE).

The report has been prepared in collaboration with the Centre for Environment and Development for the Arab Region and Europe (CEDARE); Suez Canal University (SCU), Egypt; Presidency of Metrology and Environment (PME), the Kingdom of Saudi Arabia; and Ministry of Energy, Mines, Water and Environment, the Kingdom of Morocco.

UNEP Director and Regional Representative in West Asia, Mr. Iyad Abumoghli, indicated that this assessment is part of other assessments and services that UNEP delivers through its Office in West Asia, including capacity building, policy advice, technical assistance, supporting implementation of environmental multilateral agreements, support to policy fora, and facilitating negotiations and convening partners.

تم إطلاق التقرير التجميحي للافية الخاص بتقييم النظم الإيكولوجية للمنطقة العربية من مقر جامعة الدول العربية في القاهرة.

وقد افتتح نائب المدير التنفيذي لبرنامج الامم المتحدة للبيئة، السيد ابراهيم ثياو حفل إطلاق التقرير بخطاب القاه خلال الدورة الخامسة والعشرين لمجلس الوزراء العرب المسؤولين عن شؤون البيئة.

وقد أُعد التقرير بالتعاون مع مركز البيئة و التنمية للمنطقة العربية وأوروبا (سيداري) وجامعة قناة السويس، ورئاسة المقاييس والبيئة، والمملكة العربية السعودية، ووزارة الطاقة والمعادن والماء والبيئة، و المملكة المغربية.

من جانبه، أشار المدير والممثل الاقليمي لبرنامج الامم المتحدة في غرب آسيا ، د. إياد أبو مغلي، الى أن هذا التقييم هو جزء من التقييمات التي يوفرها برنامج الأمم المتحدة للبيئة عبر مكتبه في غرب آسيا، اضافة الى تقديم خدمات اخرى لبناء القدرات، وتقديم المشورة بشأن السياسات والمساعدة الفنية ودعم تنفيذ الاتفاقيات البيئية المتعددة الأطراف، ودعم السياسات البيئية، وتسهيل المفاوضات وتعزيز الشراكة مع اصحاب المصلحة.



II. UNEP ON THE GROUND

Five monitoring stations track air pollution in Lebanon



The Environment Ministry in Lebanon in collaboration with UNEP and UNDP has launched the Air Quality Monitoring network within the frame of the project to develop environment resources in Lebanon, funded by Greece.

The project aims at informing experts on a long-lasting plan to improve the quality of air by installing five monitoring stations that operate in different sites in Lebanon, to assess the air quality and monitor it.

The Ministry of Environment in cooperation with international experts and academic institutions, was working on modernizing air quality standards and maximum limits of emissions to improve the air quality monitoring and management.

UNEP's Regional Director in West Asia, Mr. Iyad Abumoghli highlighted the importance of the project for Lebanon and the region. He mentioned that these last two years have provided a stepping stone, and milestones in the success to create momentum in Lebanon on the sustainable use and control of coastal resources. In addition, he noted that this is not the end of the project but merely the beginning of a long road to success, an environmentally sound and sustainable future for Lebanon, and hopefully a road map of inspiration to neighboring countries.

خمس محطات مراقبة لرصد تلوث الهواء في لبنان

أطلقت وزارة البيئة في لبنان بالتعاون مع برنامج الأمم المتحدة للبيئة وبرنامج الأمم المتحدة الإنمائي الشبكة الخاصة بمراقبة جودة الهواء ضمن إطار مشروع لتطوير الموارد البيئية في لبنان، بتمويل من اليونان.

اذ يهدف المشروع إلى توفير المعلومات للخبراء على المدى الطويل لتحسين نوعية الهواء من خلال انشاء خمس محطات لرصد وتقييم جودة الهواء في مواقع مختلفة في لبنان. وكانت قد باشرت وزارة البيئة بالتعاون مع الخبراء الدوليين و المؤسسات الأكاديمية، بالعمل على تطوير معايير جودة الهواء والحد الأقصى للانبعاثات بهدف تحسين رصد وإدارة جودة الهواء. وأكد المدير والممثل الإقليمي لبرنامج الأمم المتحدة للبيئة في غرب آسيا، د. إياد أبو مغلي على أهمية هذا المشروع للبنان والمنطقة. وأشار إلى انه خلال السنتين الماضيتين قد بذلت الجهود لضمان ادارة واستخدام المصادر الساحلية بأساليب مستدامة، وتعتبر هذه خطوة ناجحة للبنان. واطاف، ان هذا لا يعني نهاية المشروع بل بداية النجاح في تحقيق مستقبل مستدام وبيئة سليمة، مع الامل ان يكون هذا المشروع ملهما لدول الجوار .

II. UNEP ON THE GROUND

Arab Regional Consultative Meeting highlights the Sustainable Development Goals (SDGs)

اللقاء التشاوري الاقليمي العربي يبحث في الاهداف الانمائية للالفية



The Arab Regional Consultative meeting, jointly organized by ESCWA, UNEP and the League of Arab States in Gammarth, Tunisia, was a good platform for sharing experiences on the progress made against the sustainable development goals (SDGs), as well as for discussing views and strategies for the post-2015 agenda.

Participants had also discussed the mechanisms needed for shaping the SDGs, as well as the preparations for the regional meeting planned to be held at the beginning of 2014, and which the outcomes will feed into the next session of the High Level Political Forum (HLPF) that replaced the Commission on Sustainable Development in 2013.

Major Groups and Stakeholders meet in Amman to discuss the Post 2015 Development Agenda



In line with UNEP's commitment to ensure the active participation of all relevant stakeholders, UNEP convened its annual Regional Consultative Meeting in the West Asia region to update Major Groups on the establishment and form of the UN Environment Assembly (UNEA) as well as on the Post-2015 Development Agenda, Sustainable Development Goals (SDGs), and 10 Year Framework of Programmes on Sustainable Consumption and Production processes, as well as the Bali Guidelines on Access to Information and Justice.

Two representatives from the major groups were selected to attend the first official UN Environment Assembly (UNEA) and its preceding Major Groups meeting, which will be held in Nairobi in June 2014, with new structures and approaches to engage all member states in the discussions.

شكّل الاجتماع الإقليمي العربي التشاوري الذي نظّمته الإسكوا، بالتعاون مع برنامج الأمم المتحدة للبيئة وجامعة الدول العربية في قمير، تونس، فرصة جيدة لتبادل الخبرات بشأن التقدم المحرز في تحقيق أهداف التنمية المستدامة، والمشاركة في وجهات النظر ووضع الاستراتيجيات لاجندة ما بعد عام 2015. ناقش المشاركون آليات العمل اللازمة لتحديد اهداف التنمية المستدامة، فضلا عن التحضيرات للاجتماع الإقليمي المزمع عقده في بداية عام 2014، الذي سوف تُعرض نتائجه خلال الدورة المقبلة من المنتدى السياسي الرفيع المستوى والذي سوف يحل مكان لجنة التنمية المستدامة في عام 2013.

المجموعات الرئيسية واصحاب المصلحة يناقشون في عمان اجندة التنمية لما بعد 2015

تم اشيا مع التزام برنامج الأمم المتحدة للبيئة لضمان المشاركة الفعالة لأصحاب المصلحة المعنيين، عقد برنامج الأمم المتحدة للبيئة اجتماعه التشاوري الاقليمي السنوي لمنطقة غرب آسيا، للاعلان للمجموعات الرئيسية عن انشاء الجمعية العامة للأمم المتحدة للبيئة، وللتداول في اجندة التنمية لما بعد عام 2015، وإطار العمل العشري حول عمليات الاستهلاك والإنتاج المستدامة، والمبادئ التوجيهية الخاصة ببالي بشأن الحصول على المعلومات والعدالة. وقد جرى اختيار ممثلين اثنين عن المجموعات الرئيسية للمشاركة بالدورة القادمة للجمعية العامة للأمم المتحدة للبيئة ومن ضمنها اجتماع اصحاب المصلحة والتي ستعقد في حزيران/يونيو 2014، ضمن هيكلية ونهج جديدين لاشراك جميع الدول الأعضاء في المناقشات.